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CONSILIUL  JUDEŢEAN  ARGEŞ 

 

PROCES – VERBAL 

încheiat astăzi, 4 octombrie 2018, 
în şedinţa extraordinară a Consiliului Judeţean Argeş 

 
      La orele 14,00 domnul Constantin Dan Manu, preşedintele Consiliului 
Judeţean Argeş a deschis lucrările şedinţei şi a anunţat că din totalul de 35 de 
consilieri judeţeni sunt prezenţi 26, fiind absenţi motivat domnul vicepreședinte 
Mînzînă Ion şi domnii consilieri judeţeni Bănică Gheorghe, Bulf Cornel Cătălin, 
Drăguțoiu Dan, Glișcă Ion, Iliescu Gheorghe, Jinga Valerian, Tecău Grigore 
Florin și Tudor Mihail, deci şedinţa este statutară. 
       La şedinţă au participat de drept dl Voica Ionel, secretarul Judeţului Argeş şi 
din partea aparatului de specialitate al consiliului judeţean şi al unităţilor 
subordonate: dna Ciobanu Alisa Simona, director executiv Direcţia Juridică 
Administraţie Publică Locală, dna Zamfir Larisa, șef Serviciul Buget Impozite 
Taxe și Venituri, dl Ivaşcu Sorin, director executiv Direcţia Strategii Sinteze 
Proiecte cu Finanţare Internaţională, dna Araxy Negoşanu, manager interimar 
Centrul Cultural Judeţean Argeş, dna Ciocănău Niculina, consilier Președinte, dl 
Nedelescu Constantin, consilier Președinte, dna Dinu Mariana, Administrator 
Public Consiliul Judetean Argeș. 
 
Dl Preşedinte Constantin Dan Manu – Bună ziua. Vă mulțumesc  pentru că  
onorați cu prezența. Suntem în cvorum. Ședința extraordinară de astăzi are 
conform legii un motiv bine întemeiat. Este vorba de o actualizare a bugetului de 
venituri și cheltuieli al județului Argeș pe anul 2018.  Supun la vot ordinea de zi. 
Cine este  pentru? Mulţumesc. Se abţine cineva? Este cineva împotrivă? Nu.  

- I  - 
 

      Trecându-se la punctul I al ordinii de zi - Proiect de hotărâre privind 
actualizarea bugetului de venituri și cheltuieli al Județului Argeș, pe anul 2018.   - 
Dl Preşedinte Constantin Dan Manu a spus: 

 
   Pentru a înțelege foarte clar despre ce este vorba, îi dau cuvântul doamnei 
Ciocănău. Aveți cuvântul! 
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Dna Ciocănău Niculina - Este vorba de o rectificare, o actualizare, a bugetului 
consiliului județean pentru asigurarea cheltuielilor de personal pentru anul 2018 
la unitățile medico-sociale. Potrivit HG nr. 459/2010 prin care s-a aprobat costul 
standard pentru serviciile desfășurate de către UAMS-uri, medicii și asistentele 
medicale după cum știți sunt finanțate din transferul de la Ministerul Sănătății, 
deci din bugetul de stat prin bugetul Ministerului Sănătății. Și cheltuielile pentru 
medicamente și materiale s-au mutat la fel deoarece legislația prevede iar 
potrivit art. 2 alin. 4 din aceeași HG că atunci când cheltuielile de personal și 
materiale nu sunt acoperite pe costul standard în completare consiliile județene 
pot asigura din venituri proprii și alte surse, cheltuielile respective. Conform 
Legii nr. 79/2018 care a aprobat OUG nr. 91/2017 de completare a Legii 
Salarizarii Cadru pe anul 2017, a personalului plătit din fonduri publice, 
medicilor și asistenților medicali din unitățile medico-sociale, de la 1 martie 
2018 li s-a majorat nivelul salariilor de bază la nivelul anului 2022. În condițiile 
acestea, cheltuielile de personal necesare până la sfârșitul anului, nu mai pot fi 
asigurate pe costul standard care este de 11275 de lei/an/pat. Urmare adresei din 
29 septembrie 2018 a DSP-ului și respectiv a Ministerului Sănătății, cheltuielile 
de personal pentru medicii și asistentii medicali calculate pe costul standard nu 
asigură necesarul care este de 4164 mii lei față de 2864 mii lei iar în cadrul 
prevederilor OUG nr.11/2018 prin derogare de la Legea Finanțelor pot fi 
acordate sume din excedentul bugetului local pentru finanțarea cheltuielilor de 
personal ce nu au putut fi acoperite pentru anul 2018. În aceste condiții, 
diferența de 1300 mii lei propunem să fie alocată din excedentul bugetului total  
pe anul 2017 pentru asigurarea cheltuielilor de personal la UAMS-uri. 

Dl Preşedinte Constantin Dan Manu – Vă mulțumesc. Întrebări? Vă rog! 

Dl consilier județean Miuțescu Adrian – Domnule Președinte, nu este o 
întrebare, este doar o constatare, o observație și cred că  vă așteptați la ea pentru 
că este normal și este corect ceea ce spun. Am atenționat asupra faptului că în 
momentul în care s-au realizat acele măriri, acele creșteri, nu vor fi bani pentru 
acoperirea cheltuielilor. Dar ce mă surprinde și mă face să mă ingrijorez pentru 
viitor, în general, ce vom face în anii următori, e ca dintr-o excepție cu acea 
ordonanță prin care putem acoperi din excedentul bugetar cheltuielile pentru 
salarii, devine o regulă și constat că nu e singura dată și o facem mereu, de nu 
știu câte ori. Eu cred că ar trebui, cu toții, ca până la urmă nu dumneavoastră 
faceți politica financiară, nici  a Guvernului și nici a acestui mecanism să îi zic 
așa, de creșteri salariale și așa mai departe și cu toții suntem niște oameni care în 
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afară de apartenența politică trebuie să ne gândim la viitorul județului, la țară și 
la tot ceea ce trebuie să gândim noi ca oameni. Și d-asta atrag atenția și trag un 
semnal de alarmă. Vom vota această majorare sau această creștere de buget 
pentru că oamenii aceștia nu pot rămâne fără salarii atât timp cât s-au aprobat și 
s-au promis, dar atrag atenția asupra faptului că ceea ce am spus noi și ceea ce 
am atras atenția în ultimul an și anul trecut, se certifică și se verifică. 

Dl Preşedinte Constantin Dan Manu – Vă mulțumesc. Alte întrebări? Vă rog. 

Dl consilier județean Postelnicescu Marius  - Repet aceeași întrebare pe care am 
pus-o acum o lună la altă rectificare. Cât mai este cuantumul excedentului și câte 
asemenea trageri, ca să spun așa, economic, din acești bani pentru următoarele 
luni până la sfârșitul anului mai avem pentru acoperirea salariilor și la alte 
instituții subordonate? 

Dna Ciocanau Niculina – Soldul excedentului la această dată este de 30 de 
milioane lei, sold la care se va adăuga excedentul anului acesta și bineînțeles 
sumele din excedent care nu au fost utilizate în secțiunea de dezvoltare. 

Dl Preşedinte Constantin Dan Manu – Mulțumesc. Alte întrebări? Ce vreau să 
vă spun, nu este un drept la replică evident, majorările de salarii nu sunt 
consecința directă a ceea ce facem noi acum. Noi la început de an bugetar am 
prevăzut pe buget că mergem până la 31 decembrie cu salariile votate, votate de 
unii, ca să fiu clar. Sunt reașezări care înseamnă standarde noi care au apărut în 
timpul anului. Numărul 2. Sub nicio formă nu ne putem gândi la faptul că putem 
lăsa colegii nostri, indiferent că sunt medici, asistenți sau în alte domenii de 
activitate fără salariu, așa cum s-a întâmplat în anul 2010 când au tăiat 25%. 
Deci ne luăm gândul de la treaba aceasta.  

Dl consilier județean Miuțescu Adrian - Deja e drept la replică, domnule 
Președinte. 

Dl Preşedinte Constantin Dan Manu – Fiecare guvernare cu avantaje, cu 
dezavantaje și cu oportunitățile pe care le crează. Eu cred că putem suporta. 
Direcția Economică a făcut acest referat, este foarte corect, am solicitat în regim 
de urgență astăzi ca să avem procedural posibilitatea ca, mă rog, colegii noștri 
din UAMS-uri să-și ia salariile. Vi-l supun spre aprobare. Cine este pentru? 
Mulțumesc. Se abține cineva ? Este cineva împotrivă? Nu. Ședința a luat sfârșit. 
O zi bună. 
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Proiectul de hotărâre a fost aprobat în unanimitate. 
S-a adoptat Hotărârea nr. 248. 

       Şedinţa s-a încheiat la ora 14.15.    

 

 

P R E Ş E D I N T E, 

 

Constantin Dan MANU 

 

 

                                                                           SECRETAR JUDEŢ,  

                                                                                       

                                                                          Ionel VOICA 

 

  CONSILIERI : 

 
 
                               Eftene Diana  __________________ 
                               Dima Eduard Ștefan_____________ 
                               Iacşa  Aurel  __________________ 

                        Postelnicescu Marius_____________ 


